
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 9. september 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 117 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 117:  

”Ministeren bedes oplyse, om det i dag er regeringens politik at hæve cigaretafgif-

terne, set i lyset af, at Mette Frederiksen (S) i valgkampen udtalte, at Socialdemokra-

tiet "går ikke til valg på at sætte cigaretpriserne op"? Og i tilfælde af det nu måtte 

være regeringens politik at hæve cigaretafgifterne, bedes ministeren oplyse, hvor 

meget regeringen konkret mener, de bør hæves?” 

 

Svar: 

Regeringen er optaget af at mindske antallet af børn og unge, der ryger. Som led heri 

vil vi forhøje afgifterne, således at prisen på cigaretter og røgtobak stiger. Vi har fore-

slået at forhøje afgifterne, svarende til at prisen på en pakke cigaretter stiger med  

10 kr. – 5 kr. i 2020 og 5 kr. i 2021. Afgiftsforhøjelserne vil indgå som en del af finans-

lovsforhandlingerne. 
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